
 

Studiul nr. 12 

 

Alte haine simbolice 
 

 

         Comentariu realizat de Alejandro Bullon 

 

 Scopul studiului din aceasta saptamana este sa arate diferite lectii de viata prezentate toate avand 

in vedere simbolul  destinului. Toate lectiile din aceasta saptamana au tost extrase din timpul Domnului 

Hristos. Primul personaj despre care vom vorbi este femeia care avea o scurgere de sange de 12 ani si care  

a indraznit sa se atinga de Isus si care credea ca daca se va atinge de Isus va fi vindecata.  

 Aceasta istorie o gasim in Luca si Marcu. Haideti sa deschidem Scriptura in Marcu 5:25-27 unde 

spune: 

 

"25�i era o femeie, care de doisprezece ani avea o scurgere de sânge.  
26Ea suferise mult de la mulţi doctori; cheltuise tot ce avea, şi nu simţise nici o uşurare; ba încă îi era mai rău.  
27A auzit vorbindu-se despre Isus, a venit pe dinapoi prin mulţime, şi s-a atins de haina Lui." 
 

 Acesta va fi primul vesmant pe care il vom studia in aceasta saptamana. va trebui sa fim foartea 

atenti sa nu dam valoare unui lucru astfel incat sa uitam valoarea persoanei in sine. In aceasta istorie 

centrul nu este haina , ci Domnul Isus  Hristos insus, capabil sa dea solutie la o problema care parea fara 

vreo sansa de succes din punct de vedere al gandirii umane. Isus este personajul principal al acestui tablou, 

iar femeia cel secundar care se afla in planul doi. Femeia este prezentata aici ca o persoana plina de 

credinta in Isus. Sa analizam un pic istoria aceste femei. Suferea de scurgere de sange, pierzand in acest fel 

sange in fiecare zi, putin cate putin timp de 12 ani. Stim ca sangele simbolizeaza viata iar daca pierdea 

sange putem spune ca  viata insasi se pierdea si impreuna cu viata pierzand toate visurile, valorile si 

sperantele acestei femei.  

 Putem compara aceasta femeie cu un tanar drogat care pierde viata putin cate putin in lanturile 

viciului sau. Putem compara aceasta femeie cu o persoana prinsa in lanturile unui viciu a carei  dependenta 

macina si distruge tot ce este bun in el, terminand cu viata insasi. Aceasta forma de degradare umana o 

putem descoperi chiar si intr-o familie care isi pierde echilibrul, armonia , fericirea si chiar bazica dorinta de 

a mai continua.  

 Aceasta femeie asa era, chiar mai rau . In acele timpuri, o femeie bolnava de scurgere de sange era 

considerata necurata, nu putea sa se apropie de Templu. Se simtea nevrednica, denemna si fara drepturi. 

Acesta este dezastrul pacatului, te duce pana acolo ca pierzi totul, te simti nedemn, ajungi sa crezi ca 

aceasta este destinul tau si ca tot ce ti se intampla o meriti. Aceasta femeie ar fi trait asa toata viata sa 

daca Isus nu ar fi aparut. Binecuvantat sa fie El pentru ca chiar si atunci cand te simti pierdut, cand ajungi 

sa fii singur,binecuvantat sa fie  Isus pentru ca ca El intotdeauna trece prin viata celor frustrati, disperati, 

descurajati. 

 Problema acelei femei era ca era faptul ca in acel loc era atat de multa lume. Cum putea Domnul 

Hristos sa ii acorde atentie chiar ei, care nu merita. Dar tocmai aici intervine credinta. Ea a spus in inima 

sa:"Numai daca  ma voi atinge de haina Sa ma voi vindeca". Si asa s-a intamplat. Textul spune: "si chiar in 

momentul acela s-a insanatosit." Gata , problema ei a gasit solutie, putea sa mearga linistita, dar tocmai 

atunci Isus a intrebat: "Cine s-a atins de Mine?" Cine? Era atata lume care il impingea si fara indoiala ca Isus  

nu vorbea de multimea care il impingea ci de  cineva care s-a apropiat de El de o forma speciala si anume 

cu credinta. Este o diferenta de a merge la Biserica din obicei si a merge la Biserica prin credinta. Este 

multa diferenta intre a fi prezent si a fi prezent cu credinta. Obiceiul nu poate rezolva problemele tale. 

Monotonia si rutina sunt dusmanii credintei, si de multe ori cu durere si suferinta se invata viata de 

credinta. Niciodata sa nu uiti acest fapt. 

 



 Sa mergem acum la a doua parte a studiului. Aici intilnim din nou haina lui Isus, dar in alta 

circumstanta. Sa vedem ce spune Ioan 13:1,2,4 

 
1Înainte de praznicul Paştelor, Isus, ca Cel care ştia că I-a sosit ceasul să plece din lumea aceasta la Tatăl şi fiindcă 
iubea pe ai Săi, care erau în lume, i-a iubit până la capăt.  
 Isus, fiindcă ştia că Tatăl Îi dăduse toate lucrurile în mâini, că de la Dumnezeu a venit şi la Dumnezeu Se duce, 
2În timpul cinei, după ce diavolul pusese în inima lui Iuda Iscarioteanul, fiul lui Simon, gândul să-L vândă,  
4S-a sculat de la masă, S-a dezbrăcat de hainele Lui, a luat un ştergar, şi S-a încins cu el. 
 

 Pentru inceput te rog sa observi ca "Isus stie ştia că Tatăl Îi dăduse toate lucrurile în mâini", adica totul 

era in puterea Sa. Isus era Dumnezeu,unul cu Tatal si Duhul Sfant. Dar iata ca el sa dezbracat de aceasta 

haina si a inceput sa spele picioare ucenicilor. De ce? Pentru a incelege aceasta ar trebui sa intelegem 

contextul in care se desfasoara aceasta istorie. Cu o ora inainte ucenitii s-au certat intre ei  cu privire la cine 

este mai mare, chiar si mama fiilor lui Zebedei s-a apropiat de Isus cereandu-i ca in viitoarea imparatie sa ii 

onoreze pe fii sai in funtii importante. Astfel ca in fata acestei propuneri clare care a facut pe uceniti sa se 

supere pana acolo ca odata ajunsi la cina nimeni nu vroia sa spele pisioarele nimanui. Toti se credeau 

superiori celorlalti iar a spala picioarele celorlalti era un simbol de umilinta, de servire. De ce ar fi trebuit sa  

serveasca colegilor lor? Cine ar mai fi fost atunic mai mari?  

 Acum analizeaza atitudinea lui Isus. La intrebarea mamei fiilor lui Zebedei Isus i-a raspuns ca cine 

doreste sa fie primul trebuie sa slujeasca celorlalti. Vrea sa spuna ca Isus nu a venit pe pamant ca sa 

anuleze dorinta omului sa fie primul, El a venit a arata calea corecta pentru a ajunge primul. Nu este nimic 

rau in ati dori sa fii primul, problema este care este drumul care te conduce sa ajungi primul. Drumul 

omului care da la oparte pe toti, sau drumul slujirii. Drumul care te conduce pentru a fi primul este drumul 

slujirii. Numai ca noi, fiintele umane ne place sa fim primii fiind slujiti nu slujind. La cina dupa ce Isus a arata 

cum poti sa ajungi sa fii primul demonstrand prin fapte umilinta Sa se dezbraca de haina, renunta la 

autoritatea si puterea Sa, o aseaza la o partea, se inchinge cu stergarul slujirii si incepe sa slujeasca. In 

realitatea acesc act era chiar simbolul existentei Sale. El a lasat puterea Sa in cer, a coborat pe pamant 

pentru a sluji si a muri. De aceea Pavel spune in Filipeni 2.5-8 

 

"5Să aveţi în voi gândul acesta, care era şi în Hristos Isus:  
6El, măcar că avea chipul lui Dumnezeu, totuşi n-a crezut ca un lucru de apucat să fie deopotrivă cu Dumnezeu,  
7ci S-a dezbrăcat pe sine însuşi şi a luat un chip de rob, făcându-Se asemenea oamenilor.  
8La înfăţişare a fost găsit ca un om, S-a smerit şi S-a făcut ascultător până la moarte, şi încă moarte de cruce." 

     

 

  Ce minunat este acest Spirit al lui Isus, un Spirit minunat, Spirit cu care a predicat si a invatat in aceasta 

scena care tocmai am studiat-o. 

  

 Sa trecem la a treia parte a studiului vorbind despre hainele preotului. Pentru aceasta trebuie sa 

citim Lev. 21.10 

 
10Preotul care este mare preot între fraţii lui, pe capul căruia a fost turnat untdelemnul pentru ungere, şi care a fost 
închinat în slujba Domnului şi îmbrăcat în veşminte sfinţite, să nu-şi descopere capul, şi să nu-şi sfâşie veşmintele. 
 

 Acesta era o lege in Vechiul Testament preotul care nu ar fi implinit aceasta lege, sfasiindu-si 

hainele, era condamnat la moarte. Dar sa trecem sa vedem care era situatia in timpul Domnului Hristos. 

Im Matei 26 gasim pe Isus arestat si pe preotul Caiafa punandu-i intrebari. Nimeni nu poate acuza pe Isus 

cu nimic pana au aparut doi martori care spuneau ca au auzit pe Isus spunand ca El va putea sa darame 

Templul si sa il reconstruiasca in trei zile. Atunci preotul  l-a intrebat pe Isus daca este adevarat, daca El 

este intr-adevar Dumnezeu. Isus insa nu a raspuns dar pana la urma la insitentele preotului respunde "Tu ai 

spus-o!" 

 In acel moment se intampla ceva surprinzator. Caiafa marele preot indignat  de "hula" lui Isus , ce 

face? Isi sfasie vesmintele si il condamna pe Isus la moarte. De ce? Interesant, preotul crede ca facand asa 



implineste legea din Vechiul Testament, insa dincontra el tocmai calca legea, si trebuia sa moara, conform 

poruncii cu privire la preotul care daca si-ar fi sfasiat haina preoteasca trebuia sa fie condamnat la moarte.  

 In schimb ce a facut Isus? Nimic. Si totusi il condamna , iar el care a calcat legea preotiei ramane 

liber si chiar condamna pe Cel nevinovat. Ceeace saracul Caiafa nu stia era ca prin atitudinea sa anunta 

sfarsitul sistemului preotesc care se sfarsea cateva ore mai tarziu prin crucificarea lui Isus pe Crucea 

Calvarului.  

 Intrebarea pe care trebuie sa mi-o pun astazi este urmatoarea: sunt eu in pericol crezand ca sunt 

bine inchizand ochii la dovezile cristaline gasite in Cuvantul lui Dumnezeu? Cat timp vei continua sa negi 

ceeace El prin Cuvantul lui Dumnezeu iti spune ca e corect? 

 

 

 Sa mergem la haina umilintei si batjocorii  lui Isus cu care a fost imbracat cu putin inainte de 

moartea Sa. Luca 23.11 o relateaza in forma urmatoare:  

 

"11Irod, cu ostaşii lui de pază, se purtau cu El cu dispreţ; şi, după ce şi-a bătut joc de El, şi L-a îmbrăcat cu o haină 
strălucitoare, L-a trimis înapoi la Pilat." 
 

O haina stralucitoare, este o haina splendita si oricine di-ar dori sa imbrace o haina splendita. DAr in cazul 

lui Isus, l-au imbracat cu aceasta haina stralucitoare ca sa isi bata joc de El , pentru a rade de El pentru a-L 

umili. I-au pus in mana o trestie ca si sceptru, iar pe cap o coroana de spini, toate acestea pentru a parea 

un imparat, dar un imparat invins.  

 Aici gasim doua mesaje pentru crestinii din toate timpurile. Toti cei care ne dorim haina neprihanirii 

Sale ar trebui sa acceptam si haina umilintei, suferintei si badjocorii lui Isus. De ce? Pentru ca traim intr-o 

lume care traieste in vesmantul neascultarii de invataturile divine. Daca vrei sa urmezi pe Isus, va fi 

inevitabil sa fii umilit ca si Isus. Vor rade de tine, isi vor bate joc de principiile tale, te vor intreba de multe 

ori de pe ce planeta ai venit. Dar nu te teme , sa nu iti fie rusine. Spune cum spunaea Pavel: "Mie nu mi-e 

rusine de Evanghelie". 

 Intr-o zi un tanar imi spune:   

 - "Pastore, cand ma gandesc la Isus si suferinta Sa sunt dispus chiar sa mor pentru El". 

 Aceasta este foarte bine prietene. Cine stie daca va trebui sa murim pentru El, pana atunci trebuie 

sa traim pentru El. Mai important este sa traim credinciosi in mijlocul badjocorei si a superficialitatii celor 

care cred ca esti nebun,  si aceasta pentru ca respecti principiiile lui Dumnezeu. 

 

 Ajungem la partea finala a studiului vorbind despre camasa lui Isus pe care soldatii au tras sortul 

pentru ea. Pentru aceasta trebuie sa citim Ioan 19.23-24 

 

"23Ostaşii, după ce au răstignit pe Isus, I-au luat hainele, şi le-au făcut patru părţi, câte o parte pentru fiecare ostaş. I-
au luat şi cămaşa, care n-avea nici o cusătură, ci era dintr-o singură ţesătură de sus până jos.  
24�i au zis între ei: "Să n-o sfâşiem, ci să tragem la sorţi a cui să fie." Aceasta s-a întâmplat ca să se împlinească 
Scriptura, care zice: "�i-au împărţit hainele Mele între ei, şi pentru cămaşa Mea au tras la sorţi." Iată ce au făcut 
ostaşii." 
 

   Aceasta situatie dramatica este impresionanta. Brutalizat, umilit,dezbracat, cu hainele impartite in 

patru parti si anume haina exterioara dar camasa nu a fost impartita au incercat dar nu au putut iar in 

aceeste conditii au tras-o la sorti. 

 De multe ori am vazut persoane care au aceasta tendinta de a  imparti, de a diviza Biserica. Isus a 

murit ca sa salveze, sa uneasca poporul Sau, dar noi oamenii din capriciu sau dorinte de putere insistam sa 

aducem durere in Biserica lui Dumnezeu. Textul spune ca soldatii au tras sortul pentru camasa lui si aceasta 

ca sa se implineasca Scriptura. 

 Acum intram in valoarea profetiei. Un eveniment nu se intampla pentru ca profetia o spune, pentru 

ca atunci am crede in teoria determinismului, a predestinatiei. Ceeace se intampla cu noi de cele mai multe 

ori nu este un efect al destinului pecetluit pentru noi ci este chiar rezultatul alegerilor noastre. Dar cum 

deciziile noastre sunt cunoscute de Dumnezeu cu mult inainte de a le intocmi, in marea Sa bunatate 



incearca sa ne avertizeze prin profetii. Insa faptul ca El stie ce va urma, faptul ca deja pregateste 

avertizarea noastra de ce va urma, aceasta nu inseamna ca ne va si obliga sa facem ce vrea El, ci alegerea 

va ramane tot de partea noastra. 

 Ceeace Scriptura ne invata este faptul ca nimic nu il prinde pe Dumnezeu nepregatit, nimic nu poate 

sa il surprinda. El permita ca sa suferim efectele propriilor noastre rele decizii , nimic nu il surprinde pe 

Dumnezeu. In infinita Sa dragoste El intotdeauna pregateste solutii fiecarei probleme in care noi ne bagam 

singuri. De acceea daca in acest moment totul iti merge rau, nimic nu merge bine, nu te descuraja, 

incredinteaza-te Domnului. Opreste-te si analizeaza de ce daca ai un Dumenzeu atat de puternic si plin de 

dragoste de ce inca mai este ceva care nu functioneaza in viata ta. Cere-i in rugaciune putere pentru a 

putea schimba directia evenimentelor.  

 Citeste in Sfanta Scriptura, cauta sfat divin, accepta si aplica planul ceresc in viata ta, permite 

implinirea fagaduintelor divine in viata ta, nu te decuraja, chiar daca ai cazut ridica-te si umbla cu Isus si 

bucura-te de fagaduintele pe care El ti le-a implinit si le va implini.  

 Iubiti prieteni, viata este facuta ca sa fie continuata, mergand, cazand, ridicandu-te. Nu vorbesc 

numai de viata spirituala. Sunt persoane care au dorinte si visuri.Dar la inceput nu funtioneaza , trece o 

luna, trece luni si se descurajeaza. Prietene, rasplata este pentru cei care nu es lasa in mreaja descurajarii ci 

a celor care sunt perseverenti si care ajung la ce isi doresc. Sa nu imi spui ca totul a esuat daca nu ai reusit 

intr-o luna. Sune-mi ca aceasta afacere nu merge, acea munca nu e funcioneaza, au trecut 2, 3 ani muncind 

de dimineata pana seara lasand totul in mana lui Dumnezeu, ai chemat mila divina asupra ta , ai luptat, ai 

transpirat si nu a funtionat atunci da  te inteleg ca e greu dar nu este sfarsitul tuturor lucrurilor. Dar nu poti 

sa cazi nici in capcana numai a te ruga si a sta cu mainile incrucisate, ci trebuie sa iesi si sa lupti si ceeace ce 

tu nu poti face Dumnezeu este cel care va face, dar nu va face ceeace tu ai putea sa faci. Cere-i lui 

Dumnezeu intelepciune si mergi inainte cu Dumnezeu pentru haina minunata a harului Sau a acoperit viata 

ta. Dar avand in vedere ca traim in aceasta lume plina de pacat, haina suferintei lui Isus te va acoperi iar 

victoria Sa va fi victoria ta. Dumnezeu sa te binecuvanteze.            


